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Abstract (en)
[origin: US5237787A] The glazing element is provided with at least one tensioned insulation form (2) between two panes (1). Spring elements (3)
secured to a tension profile (4) serve to place the film under tension. The spring elements are distributed over the entire film periphery. They are also
elastically bendable in all directions transverse to their elongation, and are secured with their longitudinal direction essentially perpendicular to the
film plane with one end at the film and the other end secured to the tension profile In this manner, the spring elements can elastically follow relative
shape alterations of the film with respect to the tension profile by bending transversely to their longitudinal direction. In this novel construction,
tension forces are distributed in all directions in the insulation film. No friction forces need to be overcome in order to tension the film. The entire
tension taken up by the film support is so small that it is possible simply to adhere the tension profile inwardly to the panes. Simple helical coils can
be used as the spring elements

Abstract (de)
Das Verglasungselement ist mit mindestens einer zwischen zwei Scheiben (1) ausgespannten Isolationsfolie (2) versehen. Zum Spannen der
Folie dienen von einem Spannprofil (4) gehaltene Federelemente (3). Diese sind über den gesamten Folienumfang verteilt angeordnet. Quer zu
ihrer Längserstreckung sind sie elastisch allseitig biegsam und mit ihrer Längserstreckung derart im wesentlichen senkrecht zur Folienebene mit
ihrem einen Ende an der Folie und mit ihrem anderen Ende am Spannprofil befestigt, dass sie relativen Formänderungen der Folie gegenüber dem
Spannprofil durch Biegung quer zu ihrer Längserstreckung elastisch folgen können. Bei der neuen Konstruktion wirken auf die Isolationsfolie allseitig
verteilte Spannkräfte. Zum Spannen müssen keine Reibungskräfte überwunden werden. Die gesamte von der Folienhalterung aufzunehmende
Spannung kann so gering bemessen werden, dass es möglich ist, das Spannprofil lediglich innen an der Scheibe anzukleben. Als Federelemente
können einfache Schraubenfedern verwendet werden. <IMAGE>
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